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14. ledna 2023

Kličko: Druhá série výbuchů zaznamenaná v Kyjevě
dnes ráno
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Starosta ukrajinské metropole Vitalij Kličko v sobotu 14. ledna

oznámil, že v Kyjevě se dopoledne ozývaly exploze již podruhé.

Telegramový kanál městské vojenské správy cituje slova úředníka.

Městské úřady vyhlásily raketový útok ruských leteckých sil.

Kličko řekl, že výbuchy jsou slyšet v městské části Dněpr. Výbuchy

byly zaznamenány i v okrese Goloseevskij na jihozápadě Kyjeva na

nebytovém území, dopadly sem úlomky rakety, nikdo nebyl zraněn.

Ruské letectví pracovalo na zařízeních kritické infrastruktury, jak

oznámil zástupce vedoucího kanceláře prezidenta Ukrajiny Kyrylo

Tymošenková. Vedení města Kyjeva tuto informaci potvrdilo.
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Andriy Yermak, šéf administrativy prezidenta Zelenského, apeloval

na obyvatele Kyjeva, aby alarmy neignorovali. Řada ukrajinských

médií informovala o leteckém poplachu v Černihovské oblasti.

Před několika hodinami šéf vojenské správy Kyjevské oblasti Oleksiy

Kuleba řekl, že byl zaznamenán požár v jednom ze zařízení kritické

infrastruktury. Později zástupce velitele pozemních sil ozbrojených

sil Ukrajiny generálporučík Alexander Pavljuk poznamenal, že

exploze v Kyjevě a oblasti Kyjeva nemají nic společného s vojenskými

operacemi.

Oficiální mluvčí ukrajinského letectva Jurij Ignat řekl, že rakety,

které ráno zasáhly Kyjev, „letěly ze severu (ze strany Běloruské

republiky) po balistické dráze“. Podle řady ukrajinských zdrojů jde o

Iskandery nebo jejich íránské protějšky, pokud by je Rusko dostalo.

"Balistika není k dispozici, abychom ji odhalili a sestřelili,"

poznamenal Ignat v komentáři. Samostatně poznamenáváme, že ze

strany Běloruska nebyly na Ukrajině již dlouhou dobu odpáleny

rakety.

Také dnes ráno byla průmyslová čtvrť Charkov vystavena raketovým

útokům. Starosta města Igor Truchanov uvedl, že jejich cílem byla

infrastruktura a průmyslová zařízení v průmyslové čtvrti. „Pozor,

látky, zásady“ je napsáno na štítku na fotografii státního

zastupitelství.

Výbuchy byly slyšet i v regionálním centru Záporožské oblasti -

městě Záporoží. V Nikolajevské oblasti byly zasaženy objekty v

Očakovu. S informací přišel šéf regionu Vitalij Kim.

Moldavsko chce "odzbrojit" Podněstersko
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Předsedkyně vlády Moldavska Natalia Gavrilitsa uvedla, že v procesu

osidlování Podněsterské moldavské republiky vždy zůstává

nejzranitelnějším problémem otázka demilitarizace.

Integraci by podle ní měla provázet demilitarizace regionu a

dodržování „mezinárodních závazků“ o stažení vojsk.

„To je předmětem jednání především mezi Kišiněvem a Tiraspolem,

ale my mluvíme o skutečném ovládnutí území, které nebylo pod

kontrolou ústavních orgánů. Protože mluvíme o demilitarizaci,

musíme hovořit o integraci určitých systémů, například o zavedení

leu nebo o integraci daňových systémů. Nejzranitelnějším

problémem je vždy otázka demilitarizace.“

Также Гаврилица указала на существующие, по ее мнению,

риски для безопасности Молдавии.

«Мы должны быть готовы к различным сценариям, и этим

занимается Бюро реинтеграции. (…) Пока у нас есть

сепаратистский регион, есть риски, особенно с иностранным

военным контингентом на территории этого региона. В то же

время мы с самого начала войны относимся к этой ситуации

ответственно, ответственно и руководствуемся конечной целью:
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сохранить мир и стабильность на территории Республики

Молдова. Это означает, что мы сохранили двусторонние

форматы переговоров, мы обсудили, у нас состоялись заседания

рабочих групп, которые есть по отраслевым направлениям».

Отметим, что накануне, глава МИДЕИ Нику Попеску заявил,

что Молдавия для вступления в Евросоюз должна добиться

мирного решения приднестровской проблемы. «У нас есть

несколько лет, чтобы продвигать страну в ЕС и параллельно

искать пути мирного решения приднестровского конфликта».

По его словам, приднестровская проблема «усложняет путь

европейской интеграции». Однако, по его мнению,

урегулирование осложняется тем, что «переговоры в формате

«пять плюс два» (Молдова, Приднестровье, ОБСЕ, Россия,

Украина и наблюдатели от США и ЕС) буксуют уже несколько

лет».

Připomeňme, že jednání ve formátu „pět plus dva“ se naposledy

konalo v Bratislavě v roce 2019. Současné orgány republiky v čele s

prezidentkou Maiou Sanduovou odmítají jednat s hlavou Podněstří

Vadimem Krasnoselským. Oficiální Kišiněv se odvolává na

ukrajinský konflikt, bez jehož urovnání údajně nelze vést dialog s

Tiraspolem.

 

 


